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Írásbeli választ igényl ő kérdés

Kövér Lászl ó
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Mikor szándékozik kifizetni a NEFMI a független színházak nyertes NKA-
pályázatait?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
benyújtani

Réthelyi Miklós
nemzeti erőforrásért felelős miniszterhez .

Tisztelt Miniszter Úr!

Az NKA 2011 . május 6-i dátummal pályázati kiírást tett közzé a VI-os kategóriájú független
színházak működésének támogatására . A pályázat keretösszege 799 millió forint, amely a
NEFMI 2011 . évi költségvetésében a 20/13/5 Az előadó-művészeti törvény végrehajtásábó l
adódó feladatok elnevezésű fejezeti kezelésű előirányzaton – a kiírás szerint is —
rendelkezésre áll. A pályázat előfinanszírozású, a megvalósítás 2011 . márciustól december
végéig tarthat – ehhez képest, bár a támogatási döntések már megszülettek, a pályázatok mé g
a szerződéskötésig sem jutottak el .

Csak a pontosság kedvéért: a május 6-án kelt kiírásra június 6-áig adhattak be pályázatot a
szervezetek, a döntés várható id őpontja a benyújtástól számított 30 nap – azaz július 6 . A
kuratórium meghozta döntését, melyet az EMT is elfogadott, s erről 15 napon belül (azaz
július 21-ig) köteles értesíteni a pályázókat . (A NEFMI honlapján július 22-i miniszteri dönté s
szerepel .) Információink szerint a döntésről szóló értesítést már késve, augusztus 11- i
dátummal kapták meg a nyertesek. A döntéstől számított 45 napon belül kell megkötni a
támogatási szerződéseket – ennek a megkésett értesítéstő l számítva is legkésőbb szeptember
5-ig kellett volna megtörténnie . Nem történt meg .

ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ



Talán nem kell különösebben ecsetelni, hogy az érintett szervezetek, színházak nem
elsősorban a nézői jegybevételekből tartják el magukat és nem folyamatos a támogatásuk ,
tehát számukra az állami támogatás létkérdés . És talán szükségtelen emlékeztetni az állam
azon alkotmányos feladatára is, mely szerint a művelődéshez való jog biztosítása jegyében
segíteni köteles az államilag besorolt színházak működését. Mindehhez képest, a támogatá s
hónapok óta történ ő késése miatt, információink szerint már számos társulat „családi és baráti
kölcsönből tartja fenn magát”, működésük teljesen ellehetetlenül, esetleges tartalékaikat ré g
felélték, új produkciókat csak elvétve tudnak létrehozni .

Tisztelt Miniszter Úr !

Mint a kultúráért felelős Minisztert kérdezem Önt : mikor számíthatnak arra a független
színházak, hogy a NEFMI elindítja a számukra megítélt támogatás utalását az NKA felé, é s
mikor kötik meg a támogatás felhasználására vonatkozó szerz ődéseket?

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2011 . szeptember 23 .
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Karácsony Ger
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